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Bijlage 1 A Bij advisering CWR aan raad 

Samenvatting van de uitgangspunten van de huidige vergaderwijze en ervaringen in de 

lopende (2014-2018) bestuursperiode. 

Huidige vergaderwijze 
1. Destijds is gekozen, voor de herkenbaarheid van de gemeenteraad, voor één vaste 

vergaderavond per week.  
2. Er zijn vier raadscommissies met ieder eigen programma’s uit de begroting als 

aandachtsgebieden. 
3. De raadscommissies vergaderen parallel in 2 tijdsblokken. Tijdens de 2 commissie-

vergaderavonden wordt er een prioriteit aangebracht tussen advies- en bespreekonderwerpen 
(week 1 en resp. in week 2).  

4. In de tweede en derde week van de vergadercyclus ruimte is voor een raadsmarkt. In principe 
worden onderwerpen aangedragen vanuit de commissie zelf, soms door collegeleden. Daarbij 
wordt in de commissie bij meerderheid bepaald of het verzoek wordt overgenomen en welke  
raadsleden (minimaal twee) de raadsmarkt helpen invullen. 

5. Het principe is dat onderwerpen worden behandeld in de raadscommissie waar het thuis hoort 
(volgens de programma-indeling van de commissies) en daar  integraal worden behandeld. Dit 
betekent dus inclusief bijvoorbeeld de financiële en ruimtelijke aspecten. Voor de input op 
aspecten die niet direct de betreffende commissie aangaan, is het de bedoeling dat deze worden 
afgestemd binnen de fractie. Er wordt dus niet gezamenlijk met een of commissies vergaderd (is 
niet in het huidige reglement van orde geregeld). 

6. Inspreken kan tijdens de commissievergadering of tijdens een raadsmarkt. Een inspreker heeft 3 
minuten de tijd. De voorzitter of de leden van de commissie kunnen de inspreker vragen om nog 
iets in het kort toe te lichten. De wethouder kan, op verzoek van de commissie en nadat de 
commissieleden in de gelegenheid zijn gesteld om verduidelijkende vragen te stellen, gevraagd 
worden om afsluitend een reactie te geven op hetgeen door de insprekers is ingebracht. 

7. In Haarlem is het gebruikelijk is om tijdens de behandeling van onderwerpen in de commissie 
een volledig rondje langs alle fracties te gaan en afhankelijk of fracties dat willen kunnen zij hun 
input leveren. Gebruikelijk is dat fracties in hun bijdrage aansluiten bij wat al besproken is. De 
behandeling in de commissie vindt plaats in twee termijnen, waar in het geval van 
raadsvoorstellen ook een advies voor de agendering in de raadsvergadering volgt (bij 
meerderheid).  

8. Technische vragen moeten voorafgaand aan de commissiebehandeling worden gesteld. 
9. De rondvraag wordt zoveel mogelijk van tevoren gemaild, zodat de portefeuillehouder deze ter 

vergadering vlot kan beantwoorden. 
10. Een commissielid kan gemotiveerd verzoeken om bespreking van een ter kennisname 

aangeboden stuk. De voorzitter peilt of een meerderheid van de commissieleden hiermee 
instemt. 

11. De commissie werken met een planning waarin de raadsjaaragenda is verwerkt aangevuld met 
nieuwe onderwerpen. 

12. De fracties en  BenW krijgen (via een verdeelsleutel die rekening  houdt met de omvang van de 
fractie) per vergadering een hoeveelheid spreektijd. Interrupties gaan ten koste van de fractietijd 
(nog niet in reglement van orde geregeld). 

13. Moties vreemd gaan over onderwerpen die in een commissie voorafgaand aan de raad zijn 
behandeld. 

 
Vergaderen in de lopende periode  

 Het komt regelmatig voor dat nota’s die ter informatie aan de commissie worden aangeboden op 
verzoek van (een deel van) de commissie ter bespreking worden geagendeerd.  
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 Het debat steeds meer in de commissies wordt gevoerd dan in de raad. Het aantal 
bespreekpunten in de raadsvergaderingen is deze bestuursperiode verminderd.  Het aantal 
moties vreemd aan de orde van de dag is juist toegenomen. 

 Er meer fracties onderdeel uitmaken van de raad dan in voorgaande raadsperioden, dus meer 
woordvoerders, deelnemers aan het debat.  

 Er meer verantwoordelijkheden en bevoegdheden naar de gemeente / raad zijn gekomen die 
leiden tot besluitvorming en daarmee vollere agenda’s. 

 In commissie steeds meer dossiers zijn die veel aandacht vereisen en een lang 
besluitvormingsproces kennen (m.n. commissie Beheer) 

 De facultatieve tweede commissieavond standaard geïntegreerd geraakt is en zeer regelmatig 
ook voor onderwerpen ter advisering gebruikt wordt. 

 Tijdens deze raadsperiode is de mogelijkheid geïntroduceerd om voor de meer complexe 
onderwerpen op maandag voorafgaand aan het fractieoverleg technische sessies te organiseren. 
Het doel hiervan is om meer technische uitleg te kunnen geven en om technische vragen tijdens 
de commissiehandeling te voorkomen. De technische sessies worden als positief ervaren, maar  
het is voor raadsleden vaak niet mogelijk om hierbij aanwezig te zijn.  

 Gebleken is dat in deze raadsperiode de beschikbare vergadertijd voor alle commissies 
ontoereikend is (zie bijlage 2.). Er is vaak langer vergaderd dan gepland en er zijn regelmatig 
extra vergaderingen ingelast. Daarin kan nog een onderscheid worden aangebracht naar 
commissies. De commissies Beheer en Samenleving hebben meer vergadertijd nodig gehad dan 
de commissies Ontwikkeling en Bestuur.  

 Portefeuillehouders worden regelmatig in meerdere commissies (Ontwikkeling en Samenleving) 
verwacht. Bij het opstellen van de agenda’s  van deze commissies vindt hierover afstemming 
plaats, zodat de aanwezigheid van de wethouders in theorie mogelijk zou moeten zijn. De 
gewenste aanwezigheid van collegeleden bepaalt de inrichting van een agenda en tegelijkertijd 
ook de inflexibiliteit om daar eerder of op een later moment veranderingen in aan te kunnen 
brengen als de situatie daartoe noopt. Het komt voor dat de voortgang van een commissie 
opgehouden wordt in afwachting van de komst van de portefeuillehouder dan wel  dat besloten 
moet worden om onderwerpen door te schuiven naar een volgende vergadering.  

 Er worden ten opzichte van eerdere periodes in de commissies veel rondvragen gesteld. Vaak 
gebeurt dit niet kort en eenduidig, terwijl dat wel de bedoeling is. Het komt voor dat rondvragen 
technisch van aard zijn en ook als zodanig schriftelijk gesteld hadden kunnen worden. Dit gaat 
ten koste van de beraadslaging over geagendeerde onderwerpen. Het komt regelmatig voor dat 
de wethouder het antwoord op de rondvraag niet ter vergadering kan beantwoorden en het 
antwoord daarop alsnog schriftelijk moet worden afgehandeld.  

 De huidige praktijk is, dat aan insprekers in de commissies niet alleen om een toelichting op hun 
bijdrage wordt gevraagd maar dat commissieleden aanvullende aspecten inbrengen en daarover 
vragen stellen. De tijd die hiermee gemoeid is gaat ten koste van de beschikbare tijd voor 
beraadslaging over geagendeerde onderwerpen. 

 Planning van de commissieagendering stagneert regelmatig waardoor de behandeling van 
onderwerpen zich ophoopt, de oorspronkelijk bedoelde werkwijze niet uit de verf komt en 
gedegen voorbereiding en behandeling in de knel komen. Daardoor wordt het huidige verloop 
van vergaderen door sommige betrokkenen als hijgerig ervaren. 

 Dat er ondanks eerder gemaakte afspraken met het college weinig gebruik wordt gemaakt van 
zgn. startnotities bij belangrijke kaderstellende onderwerpen. 

 De huidige spreektijdverdeling, een bruikbaar instrument blijkt. 

 De workload van de commissies in de praktijk redelijk gelijk verdeeld lijkt te zijn.  

 Kleine fracties op basis van de huidige schaduwregeling goed uit de voeten kunnen. 

 De vergaderfaciliteiten aan comfort achterblijven bij de trends in de samenstelling van de 
commissies. Meer kleine fracties, grotere behoefte aan aanzitten bij commissies. 
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 De doelstellingen van het huidige vergaderstelsel komen regelmatig onder tijds- en ruimtedruk 
te staan.  

 

 


